

# النشرة اليوهية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

09 أيار (مايو) 2023

### Cooperation Agreement between the Union of Arab

**Chambers and the Arab Federation for Digital Economy** 

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, signed with the Advisor to the Council of Arab Economic Unity and Chairman of the Board of Directors of the Arab Federation for Digital Economy, Dr. Ali Muhammad Al-Khouri, a cooperation agreement during activities of the Investment in Entrepreneurs Summit. Which was held in parallel with the annual investment forum 2023 AIM held in Abu Dhabi, United Arab Emirates.



The agreement defines the objectives, areas of cooperation and the roles of the concerned parties, and emphasizes the importance of cooperation to achieve a common Arab vision for the digital economy. The agreement also aims to promote the Arab digital economy, enhance the reality of Arab trade exchange, and the rates of intra-Arab trade. Achieving Arab food security by taking advantage of e-commerce and modern technology.

Under the agreement, the two parties commit to expanding the scope of application of the Arab Free Trade Agreement and increasing the capabilities of e-commerce and modern technology in the Arab region. As the e-commerce market in the Middle East and North Africa region is the fastest growing in the world, with a value of \$49 billion by the end of 2022. Several areas of common interest for cooperation were identified, such as supporting Arab trade exchange activities and increasing Arab merchandise exports. Coordinate the organization of conferences and events, disseminate information on each activity of common interest, organize conferences and events on related topics, and promote the activities and events of each organization to its members.

According to the agreement, the Union of Arab Chambers will support the projects of the Arab Federation for Digital Economy, especially the Arab Food Market, one of the initiatives emanating from the Arab vision for the digital economy. Which was adopted at the thirty-first session of the Arab Summit held in Algiers on November 1 and 2, 2022, by promoting it with all members of the Arab Chambers of Commerce. In addition to providing studies related to Arab food security and intra-regional trade.

At the same time, the Arab Federation for Digital Economy will provide technical support to market users and Arab companies, in addition to providing new innovative consultations and solutions to enhance Arab commercial prosperity. In addition, work to grow the volume of Arab merchandise trade with the world. The two parties value the role of the private sector and encourage participation and investment in future projects and cooperation in the implementation of joint projects in line with their objectives in advancing economic development in the Arab countries.

**Source (Union of Arab Chambers)** 

### اتفاقية تعاون بين اتحاد الغرف العربية والاتحاد العربى للاقتصاد الرقهى

وقع أمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، مع مستشار مجلس الوحدة الاقتصادية العربية العربي للاقتصاد الرقمي الدكتور علي محمد الخوري، اتفاقية تعاون خلال فعاليات قمة الاستثمار في مع انعقاد ملتقي الاستثمار السنوي مع انعقاد ملتقي الاستثمار السنوي بدولة الامارات العربية المتحدة.

التعاون وأدوار الأطراف المعنية، وتؤكد أهمية التعاون لتحقيق رؤية عربية مشتركة للاقتصاد الرقمي. وتهدف الاتفاقية كذلك إلى تعزيز الاقتصاد الرقمي العربي، وتعزيز واقع التبادل التجاري العربي، ومعدلات التجارة العربية البينية. وتحقيق الأمن الغذائي العربي من خلال الاستفادة من التجارة الإلكترونية والتكنولوجيا الحديثة.

وبموجب الاتفاقية يلتزم الطرفان بتوسيع نطاق تطبيق اتفاقية التجارة الحرة العربية وزيادة قدرات التجارة الإلكترونية والتكنولوجيا الحديثة في المنطقة العربية، حيث يصنف سوق التجارة الإلكترونية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا الأسرع نمواً في العالم، وقد وصلت قيمته إلى 49 مليار دولار بنهاية عام 2022. وتم تحديد العديد من المجالات ذات الاهتمام المشترك للتعاون، مثل دعم أنشطة التبادل التجاري العربي، وزيادة الصادرات السلعية العربية. وتنسيق تنظيم المؤتمرات والفعاليات، ونشر المعلومات حول كل نشاط من الأنشطة ذات الاهتمام المشترك، وتنظيم المؤتمرات والفعاليات حول الموضوعات ذات الصلة، وتعزيز أنشطة وفعاليات كل منظمة لأعضائها.

ووفق الاتفاقية سيدعم اتحاد الغرف العربية مشاريع الاتحاد العربي للقتصاد الرقمي وخاصة سوق الغذاء العربي إحدى المبادرات المنبثقة عن الرؤية العربية للاقتصاد الرقمي التي تم اعتمادها في الدورة الحادية والثلاثين للقمة العربية المنعقدة بالجزائر يومي 1 و2 نوفمبر 2022، وذلك من خلال الترويج له مع جميع أعضاء غرف التجارة العربية. بالإضافة إلى تقديم الدراسات المتعلقة بالأمن الغذائي العربي والتجارة الدرات المتعلقة بالأمن الغذائي العربي والتجارة التحارية والتحارية وليتم المتعلقة بالأمن الغذائي العربي والتجارة الدرات المتعلقة بالأمن الغذائي العربي والتجارة الدرات المتعلقة بالأمن الغذائي العربية والتحارية وليتم المتعلقة بالمتعلقة بالأمن الغذائي العربية المتعلقة بالمتعلقة بالم

وفي الوقت نفسه، سيقدم الاتحاد العربي للاقتصاد الرقمي الدعم الفني لمستخدمي السوق والشركات العربية، بالإضافة إلى تقديم الاستشارات والحلول المبتكرة الجديدة لتعزيز الرخاء التجاري العربي. والعمل على تنامى حجم التجارة السلعية العربية مع العالم. ويثمن الطرفان دور القطاع الخاص ويشجعان على المشاركة والاستثمار في المشاريع المستقبلية والتعاون في تنفيذ المشاريع المشتركة بما يتماشى مع أهدافهما في دفع عجلة التنمية الاقتصادية في الدول العربية.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

### ChatGPT's Equity Portfolio Outperforms Global Funds!

The stock portfolio chosen by the AIpowered chatbot ChatGPT has outperformed some of the UK's most popular giant investment funds.

A dummy portfolio chosen by the AI robot of 38 stocks rose 4.9 percent while 10 leading mutual funds posted an average loss of 0.8 percent, according to an experiment by financial comparison site finder.com.

Finder CEO John Ostler explained, "It won't be long before large numbers of consumers try to use ChatGPT for financial gain."

#### Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

### Gold Price Increases as Dollar Weakens Amid **Expectations of Reaching \$2100**

Gold prices rose as the dollar weakened and investors awaited US inflation data due this week that could affect the Federal Reserve's future monetary policy.

Spot gold rose 0.2 percent at \$2,020.80 an ounce. U.S. gold futures rose 0.2 percent to \$2,029.30. The dollar index fell 0.1 at a hundred, making the yellow metal more attractive to overseas buyers.

Gold will be among the "main beneficiaries" if there are other signs of a weakening U.S. economy and prices could move to \$2,100 sooner rather than later.

#### Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

### Egypt.. Target Growth Rate of 4.1 percent in the 2023-2024 Budget

The Egyptian Minister of Finance, Mohamed Maait, confirmed, "The target growth rate in Egypt's budget in the new fiscal year 2023-2024 will reach 4.1 percent."

The finance minister predicted that the primary surplus will reach 2.5 percent of GDP, the highest primary surplus targeted as part of efforts to reduce government debt as a percentage of GDP. Minister Maait said that the total revenues in the new budget are expected to grow by 38.4 percent, and tax revenues to increase by 28 percent. He pointed out, "The inflation rate in the new budget was estimated at 16 percent."

### ■ محفظة أسمر لـ "ChatGPT" تتفوق على صناديق عالمية!



تفوقت محفظة الأسهم التى اختارها روبوت المحادثة المدعوم بالذكاء الاصطناعي "ChatGPT"، على بعض الصناديق الاستثمارية العملاقة والأكثر شعبية في المملكة المتحدة

وارتفعت محفظة وهمية اختارها روبوت الذكاء الاصطناعي مكونة من 38 سهماً بنسبة 4.9 في المئة بينما سجلت 10 صناديق استثمار رائدة متوسط خسارة بنسبة 0.8 في المئة، وفقاً لتجربة أجراها موقع "-find er.com" للمقارنات المالية.

وأوضح الرئيس التنفيذي لشركة "Finder"جون أوستلر، أنّه "لن يمر وقت طويل حتى تحاول أعداد كبيرة من المستهلكين استخدام ChatGPT لتحقيق مكاسب

### المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

## الذهب يرتفع مع تراجع الدولار وسط توقعات بوصوله 2100



وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة عند 2020.80 دولار للأونصة. كما ارتفعت العقود الآجلة الأميركية للذهب 0.2 في المئة إلى 2029.30 دولار. وانخفض مؤشر الدولار 0.1 في لامئة مما يجعل المعدن الأصفر أكثر جاذبية

للمُشترين في الخارج. وسيكون الذهب من بين "المستفيدين الرئيسيين" إذا كانت هناك علامات أخرى على ضعف الاقتصاد الأميركي وقد تتحرك الأسعار إلى 2100 دولار عاجلا

### المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

## وصر.. وعدل النوو الوستمدف 4.1 في الوئة بووازنة 2023

أكد وزير المالية المصرى، محمد معيط، أنّ "معدل النمو المستهدف بموازنة مصر في العام المالي الجديد 2024-2023 سيصل إلى 4.1 في المئة". وتوقع وزير المالية أن يصل الفائض الأولى إلى 2.5 في المئة من الناتج المحلى الإجمالي، وهو أعلى فائض أولى يتم استهدافه في إطار جهود خفض المديونية الحكومية كنسبة للناتج المحلى. ورجح الوزير معيط نمو إجمالي الإيرادات بالموازنة الجديدة بنسبة 38.4 في المئة، وزيادة الإيرادات الضريبية بنسبة 28 في المئة. مشيرا إلى أنّ "معدل التضخم في الموازنة الجديدة تم تقديره عند 16 في المئة".





### Chinese Debt Touches 280 Percent of the GDP

China's debt rate reached a new record high in the first quarter of this year, as banks expanded their lending to companies following the lifting of restrictions imposed to prevent the spread of the "Corona" virus as part of the zero-infection strategy.

Citing data from China's central bank and the National Bureau of Statistics, Bloomberg revealed that China's debt rate has reached 279 percent of GDP. The debt ratio rose 7.7 percentage points from the fourth quarter of last year, the largest quarterly increase in three years. The debt ratio of non-financial institutions increased by 5.8 percentage points, while the debt ratio of households and government sectors increased by one percentage point.

Source: (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

### الدين الصينى يلاوس 280 في الوئة ون الناتج الوحلي

وصل معدل الديون في الصين خلال الربع الأول من العام الحالي إلى مستوى قياسي جديد، مع توسع البنوك في إقراض الشركات عقب رفع القيود المفروضة لمنع انتشار فيروس "كورونا" في إطار استراتيجية صفر إصابات.

وكشفت وكالة "بلومبرغ" نقلا عن بيانات البنك المركزي الصيني ومكتب الإحصاء الوطني، عن وصول معدل الدين في الصين وصل إلى 279 في المئة من إجمالي الناتج المحلي. وبيّنت أنّ معدل الدين ارتفع بمقدار 7.7 نقطة مئوية عن الربع الأخير من العام الماضي، وهي أكبر زيادة ربع سنوية خلال ثلاث سنوات. في حين ارتفع معدل الديون المستحقة على المؤسسات غير المالية بمقدار 5.8 نقطة مئوية، في حين ارتفع معدل دين الأسر والقطاعات الحكومية بمقدار نقطة مئوية واحدة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)



## Global Challenges at the "Global Leaders Dialogue" Table in Abu Dhabi

Leaders from around the world gathered in Abu Dhabi for the Global Leaders Dialogue, which took place on the sidelines of the twelfth annual investment meeting at the Investment Hub at the Abu Dhabi National Exhibition Centre. The discussion brought together senior decision-makers, thought leaders, and experts from different sectors to discuss the future of the investment world, promote sustainable economic growth and support diversity and prosperity.

Participants stressed that the future paradigm shift towards sustainable economic growth will provide many investment opportunities in various sectors such as renewable energy, sustainable agriculture, clean technology, and green infrastructure, in addition to investing in education and innovation, which would drive economic growth, support diversification and contribute to promoting sustainable development. The need to prioritize investments capable of creating long-term value while addressing environmental and social challenges was emphasized.

Source (Alkhaleej Emirate Newspaper, Edited)

### ولفات التحديات العالوية على طاولة "حوار القادة العالويين" في أبه ذاب

أبو ظبي المشاركة في "حوار الجتمع قادة من مختلف أنحاء العالم في أبو ظبي للمشاركة في "حوار القادة العالمبين" والذي انعقد على هامش أعمال ملتقى الاستثمار السنوي في دورته الثانية عشرة في "محور الاستثمار" في مركز أبو ظبي الوطني للمعارض. وقد جمع النقاش نخبة من كبار صناع القرار وقادة الفكر والخبراء من القطاعات المختلفة لمناقشة مستقبل عالم الاستثمار وتعزيز النمو الاقتصادي المستدام ودعم التنوع والازدهار.

وأكد المشاركون أن التحول النموذجي المستقبلي نحو النمو الاقتصادي المستدام، سيوفر العديد من الفرص الاستثمارية في قطاعات مختلفة مثل الطاقة المتجددة والزراعة المستدامة والتكنولوجيا النظيفة والبنية التحتية الخضراء، بالإضافة إلى الاستثمار في التعليم والابتكار والذي من شأنه أن يدفع النمو الاقتصادي ويدعم التنوع ويساهم في تعزيز التنمية المستدامة. وجرى التشديد على ضرورة تحديد أولويات الاستثمارات القادرة على خلق قيمة طويلة الأجل إلى جانب معالجة التحديات الببئية والاجتماعية.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)



## Recession Fears are growing in Germany as Industrial Production Declines

German industrial production declined more than expected in March due to a significant decline in the auto industry, deepening fears that Europe's largest economy could face a severe recession. Figures published by the federal statistics agency "Distatis" showed that production decreased by 3.4 percent from the previous month. This comes after two months of strong growth in January and February when the numbers were 1 percent less than what analysts had expected for financial data firm "Factset".

Source (Alkhaleej Emirate Newspaper, Edited)

### وخاوف من الركود تتزايد في ألوانيا مع انخفاض الإنتاج الصناعي

تراجع الإنتاج الصناعي الألماني أكثر مما كان متوقعاً في مارس/آذار بسبب الانخفاض الكبير في صناعة السيارات، مما أدى إلى تعميق المخاوف من مواجهة أكبر اقتصاد أوروبي ركوداً حاداً.

وأظهرت الأرقام التي نشرتها وكالة الإحصاء الفيدرالية «ديستاتيس» انخفاض الإنتاج بنسبة 3.4 في المئة عن الشهر السابق. ويأتي ذلك بعد شهرين من نمو قوي في يناير/ كانون الثاني وفيراير/شباط، فيما كانت الأرقام أقل 1 في المئة مما توقعه محللون لشركة البيانات المالية "فاكتسيت".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)



### **■ High Capital Flows to Emerging Markets**

Data published by the Institute of International Finance showed foreign investors pumped nearly \$10 billion into emerging market portfolios in April.

According to the data, net inflows rose for the fourth consecutive month, reaching \$7.7 billion in emerging market bonds and \$2.1 billion in equities in April. This brings the total to \$9.8 billion compared to \$9.1 billion in March and \$7.6 billion in outflows in April 2022.

Inflows into Asian markets were the highest at \$5.2 billion, even as China recorded \$1 billion in bond outflows and \$3.8 billion in equities.

Source (Alkhaleej Emirate Newspaper, Edited)

### ارتفاع تدفّقات رؤوس الأووال إلى الأسواق الناشئة

أظهرت بيانات نشرها معهد التمويل الدولي، ضخ المستثمرين الأجانب ما يقرب من 10 مليارات دولار في محافظ الأسواق الناشئة في إبريل/نيسان. ووفقاً للبيانات، ارتفع صافي التدفقات الداخلة للشهر الرابع على التوالي، حيث بلغ في إبريل/نيسان 7.7 مليار دولار لسندات الأسواق الناشئة و 2.1 مليار دولار للأسهم. وبذلك يبلغ الإجمالي 9.8 مليار دولار مقارنة بـ9.1 مليار في مارس/آذار و 7.6 مليار من التدفقات الخارجة في إبريل/نيسان 2022. وكانت التدفقات إلى أسواق آسيا هي العليا عند 5.2 مليار دولار، حتى مع تسجيل الصين تدفقات خارجة بقيمة مليار دولار من للسندات و 3.8 مليار دولار للأسهم.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)



Institute of International Finance

### "غرفة أبوظبي" تسلط الضوء على جمودها في دفع وتسميل اللستثمارات

الاستثمار السنوي يعتبر في ضوء التغيرات المتسارعة للمشهد الاقتصادي والاستثماري الراهن بمثابة منصة رائدة لتبادل المعارف والخبرات، وتسليط الضوء على أهمية توظيف الحلول الإبداعية والمبتكرة لتنمية الاستثمار، إلى جانب تعزيز مكانة إمارة أبوظبي كوجهة استثمارية عالمية ورائدة تستقطب أبرز المشاريع والفرص الاستثمارية العالمية.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

سلطت غرفة تجارة وصناعة أبوظبي الضوء على جهودها الرامية لتسهيل ودفع الاستثمارات انسجاماً مع مستهدفاتها في بناء العلاقات الاستراتيجية، وذلك خلال فعاليات اليوم الأول من ملتقى الاستثمار السنوي بوصفها شريكاً داعماً لفعاليات الملتقى، حيث أبرزت أهمية الملتقى في استعراض أحدث التوجهات الاستثمارية الذكية التي تدفع النمو الاقتصادى المستدام.

النمو الاقتصادي المستدام. وأكد رئيس غرفة تجارة وصناعة أبوظبي عبد الله محمد المزروعي، مكانة إمارة أبوظبي كوجهة استثمارية رائدة، منوهاً بأن ملتقى

### ■ "Abu Dhabi Chamber" Highlights its Efforts in Promoting and Facilitating Investments

The Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry highlighted its efforts to facilitate and drive investments in line with its objectives in building strategic relationships. This was during the activities of the first day of the Annual Investment Meeting, as a supporting partner for the forum's activities, where it highlighted the importance of the forum in reviewing the latest smart investment trends that drive sustainable economic growth.

The Chairman of the Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry, Abdullah Mohammed Al Mazrouei, stressed the position of the Emirate of Abu Dhabi as a leading investment destination. Noting that the Annual Investment Forum, in light of the rapid changes in the current economic and investment scene, is a leading platform for exchanging knowledge and experiences. Highlighting the importance of employing creative and innovative solutions to develop investment, in addition to strengthening the position of the Emirate of Abu Dhabi as a global and leading investment destination that attracts the most prominent international investment projects and opportunities.

Source (Alkhaleej Emirate Newspaper, Edited)



### غرفة تجارة قطر تبحث اللستثهار في فيتنام وأوزبكستان

أكدت نائبة رئيس فيتنام، فو تي انه شوان، العمل على تعزيز العلاقات الاستثمارية القطريين إلى الاستثمار الاقتصادية بين بلادها وقطر، خصوصاً في المجالات الاستثمارية ويادة حجم التبادل التجاري، إضافة الى تعزيز التعاون في مجال بدوره أشار رئيس غر تجارة الحلال، وتسهيل دخول منتجات الحلال الفيتنامية الى أسواق "اهتمام القطاع الخاص المعالمة المناسوة المناسو

الدول الإسلامية

وبحثت نائبة الرئيس الفيتنامي، خلال اجتماعها بوفد من غرفة تجارة وصناعة قطر، في الدوحة، العلاقات الثنائية في المجالات التجارية والاقتصادية وسبل تعزيزها، إضافة إلى مناخ الاستثمار والفرص المتاحة، وتعزيز دور القطاع الخاص وإسهاماته في تنشيط العلاقات التجارية بين البلدين. واستعرضت مناخ الاستثمار في فيتنام، وقالت إن

# بلادها تتطلع الى جذب المستثمرين القطريين، داعية رجال الأعمال القطريين إلى الاستثمار في بلادها.

بدوره أشار رئيس غرفة قطر، الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، إلى "اهتمام القطاع الخاص القطري بالتعرف على مناخ الاستثمار والفرص المتاحة في فيتنام، خصوصا في قطاعات الزراعة والتكنولوجيا الزراعية والتعدين، التي تحظى باهتمام رجال الأعمال القطريين"، مؤكداً "رغبة العديد من الشركات القطرية في توجيه استثماراتها إلى فيتنام".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

#### Qatar Chamber of Commerce Discusses Investment in Vietnam and Uzbekistan

Vietnamese Vice President Vu T Anh Xuan stressed working to strengthen economic relations between her country and Qatar, especially in the fields of investment and increasing the volume of trade exchange, in addition to strengthening cooperation in the field of halal trade and facilitating the entry of Vietnamese halal products to the markets of Islamic countries.

During her meeting with a delegation from the Qatar Chamber of Commerce and Industry in Doha, the Vietnamese Vice President discussed bilateral relations in the trade and economic fields and ways to enhance them. In addition to the investment climate and available opportunities, and enhancing the role of the private sector and its contributions to activating trade relations

between the two countries. She reviewed the investment climate in Vietnam and said that her country is looking forward to attracting Qatari investors, calling on Qatari businessmen to invest in her country.

For his part, the Chairman of Qatar Chamber, Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani, pointed to "the interest of the Qatari private sector in identifying the investment climate and opportunities available in Vietnam, especially in the sectors of agriculture, agricultural technology and mining, which are of interest to Qatari businessmen." Stressing that, "the desire of many Qatari companies to direct their investments to Vietnam."

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



### Iraq is heading to approve the Largest Budget in its History

Members of the Iraqi parliament are likely to pass the financial budget for the current year 2023, which is the largest in the history of the country, by 151 billion US dollars, in the middle of next month, as the parliament makes amendments to many paragraphs and sections in the budget before voting on it.

The Iraqi Council of Representatives received, in the middle of last month, the draft budget law for the current year and the years 2024 and 2025, by the Council of Ministers. Each budget was worth nearly 200 trillion dinars (\$151 billion), the highest in the country's history.

The Iraqi parliament discussed the first reading of the project, where a member of the Finance Committee in the Iraqi parliament, Jamal Kojar, noted, "After the first reading of the budget law, we are currently working on studying and writing a report on the law and observations regarding the exchange sections in the law. Then this report will be discussed in the parliament session, which is hoped to be held in the coming days, and the budget is expected to be approved in the middle of next month."

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

### العراق يتجه للقرار أضخم موازنة في تاريخه

رجّح نواب في البرلمان العراقي، أن يتم تمرير الموازنة المالية للعام الحالي 2023، والتي تعد الأضخم في تاريخ البلاد، بواقع 151 مليار دولار أميركي، منتصف الشهر المقبل، حيث يجري البرلمان تعديلات على فقرات وأبواب عديدة في الموازنة قبل التصويت عليها.

وكان مجلس النواب العراقي قد تسلّم، منتصف الشهر الماضي، مشروع قانون موازنة العام الحالي وعامي 2024 و 2025، من قبل مجلس الوزراء. وبلغت قيمة كل موازنة قرابة 200 تريليون دينار (151 مليار دولار)، وهي الأعلى في تاريخ البلد.

وناقش البرلمان العراقي، القراءة الأولى للمشروع، حيث نوّه عضو اللجنة المالية في البرلمان العراقي جمال كوجر، إلى أنّه "بعد القراءة الأولى لقانون الموازنة، نعمل حالياً على دراسة وكتابة تقرير حول القانون والملاحظات بخصوص أبواب الصرف في القانون، وبعد ذلك سيتم مناقشة هذا التقرير في جلسة البرلمان، التي من المؤمل عقدها خلال الأيام المقبلة، ومن المتوقع إقرار الموازنة منتصف الشهر المقبل".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)



### Morocco Seeks to Strengthen Trade Partnerships with

### Saudi Arabia

Morocco and Saudi Arabia are considering the creation of a joint fund to support medium and small companies for export and investment in the two countries, with the aim of increasing the volume of bilateral trade, said the President of the Moroccan-Saudi Business Council, Khalid Ben Jelloun.

The fund is expected to be co-founded by the public and private sectors of the two countries, including Moroccan banks, led by Attijariwafa Bank, Banque Populaire, Crédit Agricole du Maroc, and Bank of Africa.

On the Saudi side, the Saudi Investment Bank and the Islamic Corporation for the Development of the Private Sector (ICD), a subsidiary of the Islamic Development Bank Group, will contribute to the capital of the new entity.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

### الهغرب يسعى لتقوية شراكاته التجارية مع السعودية

كشف رئيس مجلس الأعمال المغربي - السعودي خالد بن جلون، عن أنّ المغرب والسعودية يدرسان استحداث صندوق مشترك لدعم الشركات المتوسطة والصغيرة للتصدير والاستثمار في البلدين، بهدف رفع حجم التجارة

ومن المتوقع أن يشارك في تأسيس الصندوق القطاعان العام والخاص من البلدين، بما في ذلك البنوك المغربية، في مقدمتها التجاري وفا بنك والبنك الشعبى والقرض الفلاحي للمغرب وبنك أفريقيا

أما من الجانب السعودي فسيسهم كل من البنك السعودي للاستثمار، والمؤسسة الإسلامية لتنمية القطاع الخاص التابعة لمجموعة البنك الإسلامي للتنمية في ر أس مال الكيان الجديد.

### المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

